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Kommentar till artikel i NWT 27/3 om skolutredningen 

!"#$%&'()(*+,$%-&."**"#$/-$0#1"-$,''$+-()(+ 
Med förvåning kunde man häromdagen läsa att bildningsnämndens (BIN:s) arbetsutskott anser sig ha 
tillräckligt underlag för beslut om skolnedläggningar. Då en upphandling av en kompletterande 
utredning pågår och att ett beslut i kommunfullmäktige (KF) väntas tas först i höst har man all 
möjlighet att invänta ytterligare underlag. Uttalandet stärker bilden av att ledande politiker och 
tjänstemän från början har bestämt sig för en nedläggning och först därefter tagit fram 
beslutsunderlag. Ytterligare stöd för denna tes fås av förvaltningschefen Ulf Olssons utredning. En 
bedömning av framtiden innebär alltid uppskattningar av kostnader inom ett troligt intervall. Vid en 
noggrann och kritisk genomläsning framgår att dessa uppskattningar konsekvent hamnar i fel ände av 
intervallet, sett ur byskolornas perspektiv. Exempel på det är påstådda hyresbesparingar vid 
nedläggning, förändrade skolskjutskostnader, investeringar i Östra skolan och storleken på framtidens 
organisation i olika scenarier. 

Inom svenskt skolväsende eftersträvas självständigt, kritiskt tänkande så att auktoritetstro och 
grupptryck motverkas. Men vad hände i skolfrågan i Sunne kommun? Gång på gång har vi fått se 
politiker resa sig upp och stödja skolutredningen, redan långt innan denna var klar. När siffrorna 
släpptes hördes ingen diskussion utåt. Inte en enda politiker i de styrande partierna har yttrat egna 
tankegångar – än mindre kritik – gentemot Ulf Olssons utredning. Det är inte rocket science vi talar 
om, utan siffror och enklare diagram kring skolor som de flesta av oss kan relatera till. Den enda som 
varit villig att diskutera siffrorna är utredaren själv när föräldrar har kontaktat honom. På många 
punkter har Ulf Olsson medgett att siffrorna gott kunde justeras till vår fördel, alternativt att han inte 
haft möjlighet att sätta sig in i siffrorna på ett detaljerat sätt.  

Den planerade externa utredningen ska bland annat belysa socioekonomiska aspekter och 
konsekvenser för barnen. Detta är ett resultat av ett fåtal partiers agerande, där även föräldrar och 
andra intressenters åsikter lär ha haft betydelse. Att de ledande partierna inte hade en tanke på en 
extern utredning från början är tydligt. Utan protester hade KF troligen tagit ett beslut nu i dagarna i 
enlighet med Ulf Olssons utredning. Det märliga är att man nu måste hantera två spår: BIN vill ta 
beslut snabbt utifrån befintligt material. Samtidigt upphandlas en extern utredning som ska ha ett 
bredare perspektiv och där resultatet kan bli att kommunen bör göra ett annat val. Därefter ska ett 
sammanvägt beslut tas i KF. Samma partier och delvis samma personer, fördelade på KF och BIN, 
sitter nu på dubbla stolar som en konsekvens av att helhetsperspektivet inte fanns med från början. 
Hur kommunpolitiken i Sunne går till utgör ju högklassigt stoff till farser och revyer.!

Den politiska processen har varit under all kritik i en fråga som för väldigt många människor är den 
viktigaste för att få ihop vardag och arbete på landsbygden. I kommande val 2014 får väljarna 
chansen att uttrycka sin åsikt om hur den här processen har gått till. Valupptakten har redan börjat!  
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